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� Anadolu Üniversitesi Türkiye’de bir
ilke daha imza atarak stratejik plan-
lama ve performans uygulamasına geçi-
yor. Bu amaçla düzenlenen
bilgilendirme toplantısında konuşan
Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, teknoloji-
nin ilerlemesiyle rekabetin de arttığını
belirterek, gerek özel gerekse kamu ku-
ruluşlarının stratejik planlamaya ihtiyaç
duyduğunu söyledi. 3. SAYFADA

� Anadolu üniversitesi Genç ve A Bas-
ketbol Takımı oyuncusu İlker Kani, İstan-
bul’da düzenlenen ve Türkiye genelinde
13- 18 yaş grubundan genç basketbolcu-
ların katıldığı NBA seçmelerinde başarılı
olarak Amerika Birleşik Devletleri’nde ya-
pılacak NBA yetenek kampına katıl-
maya hak kazandı. 3. SAYFADA

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Radyo
A’da canlı yayınlanan “Rektörümüz
Sorularınızı Yanıtlıyor” programına ka-
tıldı. 14 Haziran günü Nur Demir’in
sunduğu programa konuk olan Prof.
Dr. Aydın, dinleyicilerden gelen soru-
ları yanıtladı. 4. SAYFADA

Projemiz
Türkiye için
model oldu

Basketçimiz
NBA yolunda...

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Yaz
Okulu kapsamında Anadolu ve Osman-
gazi Üniversitelerinin güçlerini birleştir-
diklerini ve yaz okulundaki öğrenci
sayısını hedefini yüzde 30 aştıklarını bil-
dirdi. Aydın, yaz döneminde, iki üniversi-
tede 13 bin öğrencinin yaz okulu için
Eskişehirde kaldığını söyledi. 6. SAYFADA

Eskişehir
yazın da bir
öğrenci kenti...

Taekwondo
takımı fırtına
gibi esti

� Rektör Prof. Dr. Azmi Özcan baş-
kanlığındaki Bilecik Üniversitesi he-
yeti, 13 Temmuz günü üniversitemizi
ziyaret etti. Görüşmeler sonunda iki
üniversite arasında akademik ve bi-
limsel işbirliğini içeren ve ortak lisans
üstü programların açılmasını öngören
bir protokol imzalandı. 3. SAYFADA

Anadolu’dan
Türkiye’de bir
ilk daha...

Bilecik
Üniversitesi
ile işbirliği
protokolu

� İlk kez 2008 yılında öğrenci kabul etmeye başlayan
Anadolu Üniversitesi Üstün Yetenekliler Eğitim Prog-
ramları (ÜYEP) bu yıl ikinci mezunlarını verdi.

� Törenle mezuniyet belgelerini alan öğrenciler lise
programına katılacak ve üniversiteye kadar ÜYEP’de
eğitim almaya devam edecek. 7. SAYFADA

� Eğitim Fakültesi Avusturya’nın Salzburg ken-
tinde karma sergi açtı. 29 Haziran-13 Temmuz
günleri arasında Bashimi Art Housa’da düzenlenen

sergide 15 öğretim elemanının eserleri yer aldı.
Serginin açılışına Türkiye’nin Salzburg Başkonso-
losu Ahmet İhsan Başar da katıldı. 5. SAYFADA

ÜYEP’te mezuniyet sevinciÜYEP’te mezuniyet sevinci

‘Varlık
nedenimiz
öğrencilerdir’

� 29 Haziran- 4 Temmuz 2010 tarihleri
arasında İspanya’nın Vigo kentinde ya-
pılan Dünya Üniversiteler Taekwondo
Şampiyonasından ülkemiz 8 madalya
ile döndü. Bayanlar 53 Kg’de mücadele
eden sporcumuz Hatice Kübra Yangın
Dünya Şampiyonu olurken, 49 kg’da
Sevde Mavi, 46 kg’da Rukiye Yıldırım ve
erkeklerde 87’kg’da Serdar Yüksel
gümüş madalya kazandı. 58 kg’da
Recep Yazı, 74 kg’da Yunus Sarı, 57
kg’da Zeynep Kirez ve 73 kg’da Tuba
Abuş da bronz madalyanın sahibi oldu.

HidroAna Es zirveye tırmanıyor

Eğitim Fakültesi’nden Salzburg’da sergi

5174
Yaz okulu için kayıt yaptıran

öğrenci sayısı:

� Anadolu Üniversitesi bir başarı öy-
küsüne daha imza attı. Anadolu Üni-
versitesi önderliğinde Royal
Haskoning ve Mustafa Kemal Üniver-
sitesi ortaklığında gerçekleştirilen “Es-
kişehir ve iskenderun’da Temiz Hava
için El Ele” isimli Avrupa Birliği projesi,
üç yıllık çalışmanın ardından tamam-
landı. 3. SAYFADA

� TÜBİTAK tarafından bu yıl dördüncüsü düzenle-
nen Hidromobil Araç Yarışları’nda, Anadolu Üniver-

sitesi HİDROANA ES isimli aracı ile yarışmada
büyük bir başarı göstererek ikinci oldu. 3. SAYFADA
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� 23-26 Mart 2010 tarihlerinde FLARN
2010 Konferansına katılmak için Al-
manya Paderborn Üniversitesi tarafın-
dan düzenlenen konferansa “Özür
Dileme Stratejileri İle İlgili Karşılaştırmalı
Bir Çalışma” adlı poster bildirimle katıl-
dım. Paderborn’a gitmek için önce İs-
tanbul’dan Hamburg’a gittim.
Hamburg’dan 4 saatlik bir tren yolcu-
luğuyapıpPaderborn’aulaştım.Buyıl4.
kez gerçekleştirilen konferans Haus
Maria Immaculataadındabirokuldaya-

pıldı. Dört gün boyunca dünya-
nın çeşitli ülkelerinden gelen
80 katılımcı İngilizce öğre-
niminde kullanılan kalıp-
laşmış yapılar, İngilizce
hikayelerde kullanılan yapı-
lar, İngilizcenin 2. dil olarak
öğretimi,kalıplaşmışyapı-
ların bir dilden diğer bir
dile transfer edilmesi, de-
yimlerin kullanımı, dil edi-
niminde bireysel
farklılıklar, kelimelerin
gruplar halinde öğrenil-
mesi, kalıplaşmış yapıların
hatalı kullanımı, bütünce dilbi-
limi ve Türkçe’deki kalıplaşmış dil kulla-
nımı gibi konularda sunular
gerçekleştirdi. Kalıplaşmış yapıları kulla-
narak dil öğrenimi üzerine bir açılış ko-
nuşmasıyapanAlisonWray,kalıplaşmış

dil kullanımının nörolojisi üzerine genel
bir sunu yapan Diana Van Lancker Sid-
tis ve kalıplaşmış dil ve işlenebilirlik teo-
risi üzerine bir sunu yapan Manfred
Pienemann konferansın öne çıkan isim-
lerindendi. Konferans eski bilgileri ta-
zelemek ve yeni bilgiler öğrenip,
akademik tartışmalar yapmak için çok
elverişli bir ortam sağladı. Oldukça fazla
sayıda Türk nüfusa ve Türk restoranına
sahip, halkının çok güleryüzlü ve yar-
dımsever olduğu şehir ile ilgili de bilgi
vermek istiyorum.

Almanya’nın en kısa nehri olan Pader
nehrine ev sahipliği yaptığından, bu
nehrin doğduğu yer anlamına gelen Pa-
derborn ismini alan şehir 150.000 nü-
fusa sahip 1200 yıllık tarihi bir geçmişi
olan bir küçük bir Alman şehri. Yaşam
kalitesinin yüksek olduğu şehir iyi dü-
zenlenmiş ve yaşamın ucuz olduğu bir

yer. Tarihi binaların yanı sıra mo-
dern yapıların da yer aldığı şe-

hirde eski ve yeni uyumlu
bir şekilde bir araya gelmiş.
Şehir merkezinde sayıları

yirmiyi aşan tarihi yapılar
arasında Kraliyet Sarayı, Ka-
tedral, Gau, Abdinghof ve

Busdorf Kiliseleri, Belediye
Binası ve tarihi değirmenler
önemli ve görülmeye değer
yapılar. Bu yapıların her biri
değişik mimari tarzda yapıl-
mış. Tarihi yapılar

yıl boyunca festival-
lere, konserlere ve ti-

yatrogösterilerine ev sahipliği
yapmakta. Ayrıca Paderborn
10 müze ve iki galeriye sahip.
Heinz Nixdorf Müzesi 5000
yıllık bilgi teknolojisi tarihi-
nin her dönemini gösteren
dünyanın en büyük bilgisa-
yar müzesi ve mutlaka gö-
rülmesi gereken yerlerden
birisi. Şehrin çevresinde
oldukça fazla sayıda park,
çeşme, su kaynağı, tarihi
şato ve kale gibi yapılar
bulunmakta. Paderborn
şehri savaşlar yüzünden
çok zor zamanlar geçir-
miş, binaların çoğu
yerle bir olmuş ama
savaş sonrası tarihi ya-
pıları restore ederek ve
sanayisini geliştirerek
ekonomik yönden

büyük bir başarıya ulaşmış. Almanya
içindeki uygun konumundan ve kara-
yolu, tren yolu ve hava yolu ile ulaşım
kolaylığından dolayı Paderborn çok
cazip ve canlı bir iş merkezidir. Dünya
çapında tanınan birçok şirketin genel
merkezi buradadır.

Paderborn gibi sakin ve şirin bir
Alman şehrinde bir konferansa katılmış,
yeni akademisyenlerle tanışmış ve aka-
demik açıdan oldukça verimli bir dört
gün geçirmiş olarak güzel anılarla ül-
keme döndüm.

Yard. Doç. Dr.

İlknur İstifci

Yabancı Diller Yüksekokulu

Paderborn
Sakin ve Huzurlu Bir Alman Kenti
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Basketçimiz
NBA yolunda
ilerliyor

Duygu KEÇELİ

� Anadolu Üniversitesi Türkiye’de
bir ilke daha imza atarak stratejik
planlama ve performans uygula-
masına geçiyor. Rektörlük bu
amaçla 10 Temmuz günü bilgilen-
dirme toplantısı düzenledi. Rektör
Prof. Dr. Davut Aydın, Rektör Yar-
dımcısı Prof. Dr. Hasan Mandal ve
Maliye Bakanlığı’ndan Devlet Bütçe
Uzmanı Yusuf Mıhçakan ile Daire
Başkanı Ali Mercan Aydın ve
Uzman Nalan Karagöz’ün katıldığı
toplantı Kongre Merkezi Kırmızı Sa-
lon’da yapıldı.

Stratejik Planlama Gerekli

Toplantının açılış konuşmasını
Rektör Prof. Dr. Davut Aydın yaptı.
Aydın, teknolojinin ilerlemesiyle re-
kabetin de arttığını ve gerek özel
gerek kamu kuruluşlarının stratejik

planlamaya ihtiyaç duyduğunu
söyledi. Prof. Dr. Aydın, bir üniver-
site olarak Türkiye’de ilk defa Ana-
dolu Üniversitesi’nin performans
odaklı denetime dayalı stratejik
plan uygulamasına geçeceğinin al-
tını çizdi. Bu sürecin zor olduğunu,
hatalar ve eksikliklerin ortaya çıka-
bileceğini ama zamanla sistemin
oturacağını söyleyen Davut Aydın,
katılımlarından dolayı konuklara te-
şekkür etti.

Devlet Bütçe Uzmanı Yusuf Mıh-
çakan da stratejik planlama progra-
mının mali saydamlığı ve
hesaplanabilirliği sağladığını ifade
etti. Mıhçakan, performans progra-
mının Türkiye’de yeni bir kavram
olduğunu belirtti. Ali Mercan Aydın
da etkili verimlilik, hesaplanabilirlik
ve mali saydamlık gibi Türkiye için
yeni olan kavramların stratejik plan-

lama sürecinde öğrenileceğini ifade
etti. Aydın, programın başarısının
üst yönetimin ve sistemi uygula-
yanların işi sahiplenmesine ve
hesap vermeye alışılmasına bağlı ol-
duğunu vurguladı.

Toplantının sonunda ise Uzman
Nalan Karagöz, stratejik planlama
ve performans programının içeriği
konusunda bilgi verdi. Karagöz, sis-
temin değişim sürecinin önemli un-
surlarından birinin geleneksel
kamu mali yönetim anlayışından,
çıktı ve sonuç odaklı yönetim anla-
yışına geçilmesi olduğunu kaydetti.
Nalan Karagöz, stratejik yönetimin
kamusal değer yaratılması, kamu
hizmetlerinin kalitesinin artırılması,
kaynak dağıtımında rasyonellik sağ-
lanması ve kaynak kullanımında et-
kinliğin artırılması açısından önemli
olduğunu sözlerine ekledi.

HİDROANA ES zirveye doğru koşuyor

Adaylar için
tanıtım
etkinliği

Üniversitemiz
dergilerinin
yeni sayıları
yayımlandı
Duygu KEÇELİ

� Anadolu Üniversitesi bünyesinde
çıkan TOJDE, Sosyal Bilimler Dergisi
ve Kurgu Dergisi’nin yeni sayıları
çıktı. Baş editörlüğünü Anadolu Üni-
versitesi İletişim Bilimleri Fakültesi
öğretim üyesi Prof. Dr. Uğur Demi-
ray’ın yaptığı TOJDE’nin 3.sayısı ya-
yınlandı. Dergide İran, Pakistan,
İspanya, İngiltere, Malezya ve Ameri-
ka’dan uluslararası makalelerin yanı
sıra Anadolu Üniversitesi’nden Yard.
Doç. Dr. Cengiz Hakan Aydın, Yard.
Doç. Dr. Abdullah Kuzu, Mehmet
Fırat ve Araş. Gör. Mustafa Caner’in
makaleleri yer alıyor.

Baş editörlüğünü Prof. Dr. Rama-
zan Geylan’ın yaptığı Sosyal Bilimler
Dergisi’nin yeni sayısında ise “Giri-
şimcilikte yaratıcılığın üç boyutu:
birey, süreç ve ürün”, “Reel ücretler
ile istihdam arasındaki ilişkinin eko-
nometrik analizi”, “Finansal kal-
kınma ve kurumlar: bir literatür
incelemesi” adlı makalelerin de
içinde olduğu makaleler yer alıyor.

İletişim Bilimleri Fakültesi bünye-
sinde çevrimiçi olarak yılda 4 defa
çıkan Kurgu Dergisi’nin 2. sayısı ya-
yınlandı.

Baş editörlüğünü Prof. Dr. Necdet
Atabek’in yaptığı derginin alan edi-
törleri Prof. Dr. Halil İbrahim Gürcan,
Doç. Dr. Ferruh Uztuğ, Prof. Dr. A.
Haluk Yüksel ve Prof. Dr. Nazlı Bay-
ram. Kurgu Dergisi’nin son sayısında,
Anadolu Üniversitesi’nden Yard. Doç.
Dr. Haluk Birsen’in makalesinin de
içinde olduğu toplam 8 makale yer
alıyor. TOJDE’ye
http://tojde.anadolu.edu.tr/, Sosyal Bi-
limler Dergisi’ne http://www.ana-
dolu.edu.tr/, Kurgu Dergisi’ne ise
http://www.kurgu.anadolu.edu.tr/ ad-
resinden ulaşılabilir.

Haber Merkezi

� TÜBİTAK tarafından bu yıl dördün-
cüsü düzenlenen Hidromobil Araç Ya-
rışları 11 Temmuz 2010 tarihinde
İzmir’de Pınarbaşı Araç Yarış Pistinde
gerçekleşti. Türkiye’den değişik üni-
versite ve kurumlardan 17 aracın ka-
tıldığı yarışta, Anadolu Üniversitesi,
HİDROANA ES isimli aracı ile yarış-
mada büyük bir başarı göstererek 2.
oldu. Yarışta birinciliği Makine Mü-
hendisleri Odası, üçüncülüğü ise An-
kara Üniversitesi kazandı.

Yarışma öncesi favori gösterilen ve
geçmiş yıllarda başarılar elde eden
ODTÜ (2 araç) ve İTÜ (2 araç), Yıldız Tek-
nik ve Sakarya Üniversiteleri ise dere-
ceye giremediler. 2008 yılında da
üçüncülüğü elde eden HİDROANA ES
ekibi ikincilik kupasını İzmir Valisinin
elindenaldı.TöreneDevletBakanıProf.
Dr.MehmetAydınveTÜBİTAKBaşkanı
Prof. Dr. Nüket Yetiş de katıldı.

HİDROANA ES takımının danış-
man Mühendislik-Mimarlık Fakültesi,
Malzeme Bilimi ve Mühendisliği Öğ-

retim Üyesi, Yard. Doç. Dr. İrfan Töre
yaptı. Töre ekibin başarısını Mühen-
dislik Mimarlık Fakültesi, Sivil Hava-
cılık Yüksekokulu ve Endüstriyel
Sanatlar Yüksekokulu’ndan öğrenci-
lerin disiplinler arası yaklaşımla oluş-
turduğu takımın özverili çalışmasına
bağlayarak, takım ruhunu yaşamala-
rının başarıyı getirdiğini belirtti. Yard.
Doç. Dr. Töre, bu çalışmaya katkı sağ-
layan tüm sponsorlara ve Anadolu
Üniversitesi yönetimine takım adına
teşekkür etti.

Neslihan KİRPİKLİ

� Anadolu üniversitesi Genç ve A
Basketbol Takımı oyuncusu İlker
Kani, 2 Temmuz’da İstanbul’da dü-
zenlenen ve Türkiye genelinde 13-
18 yaş grubundan genç basketbolcu-
ların katıldığı NBA seçmelerinde ba-
şarılı olarak NBA’nın yetenek
kampına katılmaya hak kazandı.

Atlanta Hawks’ın başarılı forvet
oyuncusu Zaza Pachulia ve Toronto
Raptors’ın yardımcı antrenörü
Micah Nori’nin katıldığı seçmelerde,
başarılı olan 1.94 boyundaki genç
basketbolcu Anadolu Üniversitesi’ni
ve Eskişehir’i, Pennsylvania’da ya-
pılacak NBA yaz kampında temsil
edecek.

İki gün süren seçmelerin çok ren-
kli geçtiğini belirten Kani, bu süre
içinde basketbolunu geliştirdiğini ve
birçok arkadaş edindiğini söyledi.
Kani, “Bu seçmelere katılırken el-
bette kendime güvenim vardı ama
kazanmamış olsam da çok üzülmez-
dim. Anadolu Üniversitesi Eskişe-
hir’in en iyi takımı ve burada forma
giymekten gurur duyuyorum.”

Akademik Başarı da Önemli

İlker’in hedefi ise seçmeler için git-
tiği eyalette hem akademik hayatı
için burs kazanmak, hem de basket-
bol hayatına profesyonel olarak
devam etmek.

Öğrencisinin yeteneğine güvendi-
ğini ve elemeleri başarıyla geçeceğin-
den emin olduğunu kaydeden
Anadolu Üniversitesi Basketbol Ta-
kımları Baş Antrenörü Rıza Solmaz
ise İlker’in üç pozisyonda da oyna-
yabilen yetenekli bir basketbolcu ol-
duğunu ve basketbol yaşantısının
yanı sıra akademik başarısının da
kendileri için çok önemli olduğunu
kaydetti.

� Anadolu Üniversitesi, LYS sınavının
ardından tercih aşamasındaki üniver-
siteli adayları için 28 Temmuz günü
bir tanıtım etkinliği düzenleyecek. Öğ-
renci Merkezi’nde yapılacak etkin-
likte, üniversitemizin eğitim birimleri
stand açarak, adaylar için tanıtım ger-
çekleştirecek. Etkinlikle, üniversiteli
adaylarının Anadolu Üniversitesi’nin
eğitim-öğretim kalitesi ile öğrencile-
rine sunduğu olanakların tanıtılması
ve karar vermelerine yardımcı olmak
amaçlanıyor.

Ayçin GELİR

� Rektör Prof. Dr. Azmi Özcan baş-
kanlığındaki Bilecik Üniversitesi he-
yeti, 13 Temmuz günü üniversitemizi
ziyaret etti. Görüşmeler sonunda iki
üniversite arasında akademik ve bi-
limsel işbirliğini içeren ve ortak lisans
üstü programların açılmasını öngören
bir protokol imzalandı.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın imza tö-
reninde yaptığı konuşmada, “Sayın rek-

törümüzün göstermiş olduğu bu ilgi ve
duyarlılığasenatomuzveyönetimkuru-
lumuz adına teşekkürlerimizi sunuyo-
rum. Böyle bir işbirliği yapılmasından
dolayıüniversitemizolarakmutlulukdu-
yuyoruz. Bu işbirliğinin başka alanlarda
da devam etmesini diliyorum” dedi.

Bilecik Üniversitesi Rektörü Prof. Dr.
Azmi Özcan da Anadolu Üniversite-
si’nde olmaktan büyük mutluluk ve
onur duyduklarını söyledi. Prof. Dr.

Özcan; “ Biz Anadolu Üniversitesi’nin
bağrından kopmuş bir heyet olarak siz-
lerle beraber olmak istedik. Anadolu
Üniversitesi, Türkiye’nin en köklü ku-
rumlarından birisi. Başlangıçtan beri
biz bu üniversitenin çok büyük deste-
ğini gördük” dedi.

Protokolün Bilecik Üniversitesi’nin
akademik vizyonunu genişletmek açı-
sından büyük önem taşıdığını ifade
eden Prof. Dr. Özcan, “Ümit ediyorum

bilimsel değerleri önceleyen kurumlar
olarak biz bilimin yol göstericiliğinde
tecrübelerimizi birbirimize aktarırsak
bu Türkiye’deki diğer akademik kuru-
luşlar açısından da pozitif bir katkı sağ-
layacaktır.Bizbuniyetlebuçalışmalara
başladık ve Anadolu Üniversitesi bizi
her aşamada büyük bir içtenlikle karşı-
ladı. Anadolu Üniversitesi yönetimine
katkı ve destekleri için teşekkürlerimi
sunuyorum” diye konuştu.

Anadolu’dan Türkiye’de bir ilk daha...

İlker Kani

Bilecik Üniversitesi ile işbirliği
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‘Varlık nedenimiz öğrencilerdir’
� Geçen sayıdan başladığımız röportaja
devam ediyoruz. Rektör Prof. Dr. Davut
Aydın,RadyoA’dacanlıyayınlanan“Rek-
törümüz Sorularınızı Yanıtlıyor” progra-
mına katıldı. 14 Haziran günü Nur
Demir’in sunduğu programa konuk olan
Prof. Dr. Aydın, dinleyicilerden gelen so-
ruları yanıtladı.

�Öğrenciyardımlarıylailgilibirsoruvar.
Netüryardımlarvarveöğrencilerimizbu
yardımlardan nasıl yararlanabiliyorlar?

Bu da çok güzel bir soru. Bizim en
önemli projelerimizden bir tanesi, öğren-
cileri sahiplenme projesidir. Şunu açıkça
ifadeetmekisterimki,Eskişehir’de30bin
örgünöğrencibizdevar.10binolduğunu
tahminettiğimizAçıköğretimöğrencimiz
var. Yaklaşık 20 bin de kardeş üniversite-
miz Osmangazi’de öğrencimiz var.
Demek ki Eskişehir 55-60 bin civarında
öğrencisi olan bir kent. Bunun büyük bir
kısmı bize ait. Yaşanan çeşitli ekonomik
krizler nedeniyle, göreve geldiğimiz
zamanöğrencilerinönemliderecedeyar-
dım taleplerinin olduğunu gördük. Dola-
yısıyla başarı kriterlerinin üzerinde kaç
kişiye yardımda bulunduğumuza baktı-
ğımız zaman, not ortalaması iki ve üze-
rinde olan, sekiz bin kişi vardı. Biz hiçbir
kısıtlama koymadan, sekiz bin öğrenciye
barınma yardımı yaptık. Bunun çok
önemli olduğunu düşünüyorum. Çünkü
öğrencilerinbazılarınınmali imkânlarıkı-
sıtlı. Bizdeöğrenciyemeğebir lira ilekatı-
lır. Bazen görüyoruz bu bir lirayı
ödemekte zorlanan öğrencilerimiz var.
Bunedenle, öğrencilerinmalidurumunu
iyileştirmeyi amaçlıyoruz. Bu bağlamda,
barınma yardımlarımızı artırmış olduk,
kendilerine destek çıkmış olduk. Yeni dö-
nemde bunu daha da ileriye taşımayı,
hatta başvuruları standart bilgisayar or-
tamında belli kriterler içerisinde değer-
lendirip insan unsurunu biraz daha geri
plana atmayı düşünüyoruz. Böylelikle
daha sağlıklı kriterler sistemi oluşturarak
bu katkılarımızı sürdürmeyi düşünüyo-
ruz. İşin parasal boyutunun çok önemli
olduğunu düşünüyoruz.

Buaradabaşkabirkonudaşu: Buyeni
dönemdeöğrencilerimizinçeşitlisosyalve
psikolojik sorunlarının çözülmesi anla-
mında,PsikolojikDanışmanlıkveRehber-
lik Merkezi’ni güçlendiriyoruz. İkinci
şubesini de İki Eylül Kampusü’nde Ya-
bancı Diller Yüksekokulu’nda açmış ola-
cağız. Böylece öğrencilerimizin sadece
maddisorunlarıyladeğil, çeşitlipsikolojik,
sosyalsorunlarıyladailgilenenbiranlayış
içerisindeyiz.

Bizim varlık nedenimiz öğrencidir, öğ-
renciolduğuiçinbizburadayız.Bizimvar-
lık nedenimiz olan öğrencilerimize, bu
anlamda her türlü katkıyı yapmak duru-
mundayız.Zatenöğrencimerkezlidediği-
miz anlayışın temelinde de
öğrencilerimize katkı vardır. Onları en iyi
bilgili ve donanımlı şekilde yaşama hazır-
lamak vardır. Bu anlamda, öğrencileri-
mizleilgilihembarınmahemdepsikolojik
anlamda yardımlarımızı sürdürüyoruz.
Bunlara ilave olarak, 41 tane öğrenci ku-
lübü var. Bu kulüpleri biz önemsiyoruz.
Kulüplere büyük destekler veriyoruz.
Çünküüniversiteeğitimisadecesınıftaeği-
tim değildir. Öğrencilerin sınıf dışı etkin-
liklerekatılmasıçokönemli, faydalıdır.Bu
anlamda kulüpleri çok önemsiyoruz. Bu
kulüplere destek vererek kişisel gelişimle-

rini,kendiyeteneklerininkeşfini,çeşitliet-
kinlikler içersinde geliştirmeleri ancak bu
yolla olabilir. Bir başka üzerinde durdu-
ğumuzkonuyurtmeselesidir.Eskişehir’de
7300yurtkapasitemizvar,amabuçoksı-
nırlı bir kapasite. Özellikle kız öğrencileri-
miz için yurt kapasitesi çok kısıtlı. Geçen
yılyurttakalmakisteyipdekapasiteyeter-
sizliğinedeniyleyurdagiremeyen2500ci-
varında kız öğrencimiz var. Biz göreve
gelmeden önce ve geldikten sonra Kredi
YurtlarKurumuvediğerözelyurtlarlaçok
sıkı bir işbirliği içerisine girmeyi de planlı-
yoruz. Kredi Yurtlar Kurumu ve barınma
birbiriyle bir bütündür. Onlarla çok yakın
birişbirliğiiçerisindeöğrencimizinkonak-
lama sorunlarına da katkı yapmanın yol-
larınıarıyoruz.Buanlamdadabirçabanın
içerisindeyiz.

� Öğrenciler hem maddi destek anla-
mındahemdedeneyimkazanmakanla-
mında kısmi zamanlı olarak
çalışabiliyorlar. Bazı değişen şartlar oldu.
Öğrencileriçinbustatüdevamedecekmi,
ne gibi değişiklikler oldu?

Bu da yine öğrencilerimizi ilgilendiren
önemli sorulardan bir tanesi. Yıllardan
beri üniversitelerde öğrenci işçi uygula-
masıvardır.Bunlarönceburslabaşlamış-
tır, daha sonra çeşitli uygulamalarla
düzenli ve uzun süreli hale gelmişlerdir.
Kasım ayında Yükseköğretim Kurulunun
aldığıbirkararla,tamzamanlıöğrenciişçi
çalıştırılması uygulaması yasaklandı.
Çünkü artık öğrenci işçi diye baktığınız
zaman, öğrenci işçinin öğrenciliği kalma-
mış. İşçi profesyonel işçiye dönüşmüş.
Sekiz, dokuz, on yıllık çalışan öğrenciler
var.Tabiibubirazyozlaşmış,rayındançık-
mış bir uygulama. Doğal olarak Yüksek-
öğretim Kurulu, Türkiye’deki tüm
üniversiteler için geçerli olan bu uygula-
mayısonlandırdı.Bununyerinekısmiza-
manlı,haftadasadeceonbeşsaat,günlük
iki buçuk saat üzerinden on beş saat çalı-
şabilen geriye kalan zamanı derslerine ve
projelerine ayırması için kararlaştırılmış
bir uygulama. Aynı zamanda ücretler de
buna bağlı olarak düştü. Doğru bir uygu-
lamaolduğunudüşünüyorum.Budaeği-
tim süresi kadar olmalı, iki yıl okulda
okuyorsanız iki yıl, dört yıl fakültede en
fazla dört yıl kısmi öğrenci işçi olarak çalı-
şabilirsiniz.Okuluzamasıvarsaiştençıka-
rılıyor. Tüm dünyada da böyledir aslında,
buyeniTürkiye’yegelmişoluyor.Çalışmak
isteyen öğrencilere haftalık on beş saati
geçmemek üzere hem kendilerine katkı
anlamında, hemtecrübekazanmalarıan-
lamında bir fırsat ortaya çıktı. Biz de bu
bağlamda, uygulamalarımızı bazı birim-
lerde, hepsinde değil, sürdürüyoruz. Kü-
tüphane,laboratuvarlarveyemekhanede,
kısmi zamanlı uygulamaları sürdürüyo-
ruz.Hemdeneyimsağlamalarını,hemöğ-
rendiklerini uygulamalarını, hem de
kendilerine maddi destek olsun diye ve
üretime katılmış oluyorlar. Bu katkımızı
sürdürüyoruz. Ama eskisi kadar öğrenci
işçi artık yok ve bu çok doğru bir uygu-
lama.

� Arama konferansının amacı nedir?
Arama konferansı denilen konu, artık

küresel dünyada her işi yaparım anlayışı
geçerlideğil.Uzunvadeliolarakgüçlüyan-
larınız,zayıfyanlarınızvar,değişendünya
koşullarında fırsatlar, tehditler var. Bütün
bu fırsat ve tehditleri dikkate alarak;

“Acaba gelecek yıllarda nerede olmalı-
yım?” sorusunu soruyorsunuz. Acaba
Anadolu Üniversitesi 2023 yılında Cum-
huriyet’in 100’üncü yılında nerede olma-
lıdır sorusunu sorduğunuz zaman ve
bunu geniş bir platformda tartışıp ortak
bir aklı aramaya başladığınız zaman işte
orada,aramakonferansıdediğimizbilim-
sel yöntem gündeme geliyor. Biz göreve
geldikten sonra, arkadaşlarımızla birlikte
üniversiteninstratejikplanını,vizyonunu,
misyonunu değişen dünya koşullarında
ve52yıllıkbirikimiiçerisinde,yenibaş-
tan gözden geçirelim diye senato
üyeleri, daire başkanları, müdürler,
bir araya geldik tartıştık. Buna
bağlı olarak üniversitemizin
2020 yılındaki mis-
yonu, viz-
y o n u
ortaya
çıktı .
Buviz-
yon ve
stratejileri
belirlemenin bi-
limsel adı arama konferansı-
dır. Biz bunu gerçekleştirdik ve şu
andaüniversitemizinvizyonu;yaşam
boyu öğrenci merkezli, bir dünya üniver-
sitesi olmaktır. Bu karar üniversitemizin
senatosu tarafından kabul edilip onay-
landı.Bütünstratejikplanlarbunagörebi-
çimlendi ve uygulamaya konuldu. Ancak
pek çok alanda olduğu gibi üniversitemiz
içindeşöylebiruygulamadagörmekteyiz.
Kes,kopyalayapıştır tekniği ilebaşkaüni-
versitelerin misyonlarını alıp bizim mis-
yonumuz budur şeklinde çaba sarf
etmedenkalanlarolabiliyor.Budoğrubir
iş değildir. Her kurumun kendi yetkinlik-
leri,bilgibirimleri farklılıkgöstermektedir.
İnsanların oturup kendi tecrübe ve biri-
kimlerinizle ortak aklı ortaya çıkarıp gele-
ceğibunagöreşekillendirmenizgerekiyor.
İşte biz buna arama konferansı adını ver-
mekteyiz. Bu bağlamda biz sadece üni-
versite düzeyinde değil, fakülteler
düzeyinde de, dört tane fakültede arama
konferansıgerçekleştirdik.Bufakültelerde
bu bağlamda arama konferansı çalışma-
larını yapıyorlar. Böylelikle önümüzdeki
on yılın hedefleri ve stratejileri, misyonu,
vizyonu belirlenmiş oluyor. Kısacası yol
haritamızı biliyor, her yıl neyi yaptık neyi
yapamadık diye bir şema çıkarıp kendi-
mizionagöredeğerlendiriyoruz.Bizimça-
lışmalarımız devam edecektir. Bu sadece
biryolharitasıoluşturmaşeklidir,bilimsel
bir yaklaşımdır. Şu anda biz öğretim üye-
lerimizin katıldığı birimlerle bunu şekil-
lendirdik ve uygulamaya başladık.
Sonbaharda da devam ederek bütün fa-
kültelere,bölümlerevebirimlerekadargi-
decek bir uygulama olacak. Bütün
öğretim elemanlarına bu uygulamaya
destek verdikleri için şükranlarımı sun-
makisterim.Aramakonferanslarındaina-
nılmaz fikirler ortaya çıktı. Bu fikirleri
bulabilmemiziçinaramakonferanslarına
araştırma görevlileri ve öğrenciler de ka-
tıldı. Sonucunda inanılmaz fikirler ortaya
çıktı. Bu fikirlerin uygulamalarını değişik
biçimlerde göreceksiniz.

� Arama Konferansı hangi fakültelerde
yapıldı?

Açıköğretim Fakültesi, İktisadi ve İdari
Bilimler Fakültesi, Eğitim Fakültesi ve Fen
Fakültesi’nde yapıldı. Şu anda yapılan bu

toplantılar stratejiye dönüşüyor. Bir de
üniversite olarak beş tane arama konfe-
ransıgerçekleştirdik.Bizimaçımızdançok
önemli bir deneyim oldu. Türkiye’ de ilk
defabirkamuüniversitesi,kendikendine
arama konferansı düzenleyerek kendini
sorguladı. Bunu ilk defa biz yaptık. Diğer
üniversitelerinrektörleri ileyaptığımızko-
nuşmalardagördükkişuandabazılarıre-
ferans istedi ve kimlerle bu çalışmaları
yaptığımızı sordular. Umuyorum ki gele-
cekdönemlerdediğerdevletüniversiteleri
de bizi örnek alıp bu uygulamayı gerçek-
leştirecek.

� Çocuk Üniversitesi uygulaması nedir?
Yeteneklerinortayaçıkarılmasıyaklaşı-

mınınuygulamasıdır.Bizimgibiülkelerde
küçük yaşlarda çocukların eğiliminin ne
yönde olduğu, yeteneklerinin hangi dal-
lardaolduğuhakkındamaalesefçabasarf
etmiyoruz.Dolayısıylabatıülkelerininpek
çoğunda bu uygulama bulunmaktadır.
Bizde“ÇocukÜniversitesi’nde”6ile14yaş
grubundaki çocukların yeteneklerini, ilgi
alanlarınısaptamayaçalışacağız.Bizimül-
kemizde öğrenciler, dershaneler ve okul-
lar tarafından düzenlenen, üniversite
tercihi aşamalarında üniversite nasıl bir
hangi üniversiteleri tercih etmeliyim aşa-
masında ziyaret programlarına katılıyor-
lar. Bizde de bu anlamda çok sayıda
katılım var. Aslında o yaşa kadar çocukla-
rınüniversiteortamınıgörmeleri lazım.6-
14yaşgrubundakiçocuklarayüzme,spor,
sanat, kültür, bilim gibi çeşitli alanlarda,
çocukların hangi alana eğilimli olduğunu
anlamaya çalışıyoruz. Böylelikle bu yaş
grubunagirenöğrencilerimizeüniversite-
mizinolanaklarınıdaaçıyoruz.Buradaçe-
şitli programlar içerisinde hocalarla
beraber olmalarını sağlıyoruz. Üniversite-
ninmekânınıtesislerinikullanmalarını,çe-
şitli gruplarla bir araya gelmelerini
sağlıyoruz. Çünkü gelecekte ilgi alanlarını
ve yeteneklerini kullanarak bir meslek sa-
hibi olan bireyler daha güzel yerlere gelip
dahabaşarılıolurlar.Buradakiişinözüye-
tenekkeşfetmektir.Çocuklarınboşzaman
değerlendirmeprojelerideğildir.Çocukla-

rınyetenekleriniortayaçıkarmaçabasıdır.
Çokönemsediğimizbirprojeolan“Çocuk

Üniversitesi” projesine Türkiye’ nin ve
Eskişehir’ in çok ihtiyacı olduğunu dü-
şünüyorum.Bunlarınbaşarılarınıuzun
vadede görmüş olacağız.

� Güzel Sanatlar Fakültesi 25. Yılını kut-
ladı. Mezunlar bir araya geldi. Sanırım o
yaratılaneserlerileilgiliplanlarvar.Güzel

Sanatlar Fakültesi’nde yapılan eserler
yapankişiyemaddigetirisağlayabi-

lecek mi?
GüzelSanatlarFakültemiz
kendi alanında Türkiye’
dekienbaşarılı fakülteler-
den birisidir. Okulumuz-
daki çok üretken

fakültelerdenbiridir.Dola-
yısıyla bizim bu potansiyeli

yerelalandaveulusalalanda
iyi değerlendirmemiz gereki-

yor.Çünküeğitiminyanınasa-
natı ve kültürü de koymak

gerekir.BuanlamdaGüzelSanatlar
Fakültesiçokönemlibirişlevgörüyor.

Kuruluşunda katkı sağlayan benden
önceki rektörlerimizeveöğretimgörevli-
lerimizeteşekkürediyorum.Tabiiartıkbu
potansiyeli bir üretime dönüştürmek ge-
rekiyor. Önümüzdeki dönemlerde bu-
rada üretilen eserlerin telif haklarını
koruyarak,öğrencilerimizinyaptıklarıça-
lışmaları kendilerine de gelir olacak şe-
kilde üretime dönüştürerek
öğrencilerimizi motive etmek ve bunları
satışa sunmak istiyoruz. Eskişehir’de bil-
diğinizüzereturizmhareketliliğibaşlamış
durumda. Gelen ziyaretçiler hediyelik
eşyaolaraköğrencilerimizinyaptıklarıça-
lışmalardan alabilecek bu da üniversite-
mize katma değer kazandıracak.
Planlarımız arasında üniversitemizin
içine Anadolu Store adında bir mağaza
açmak var. Burada güzel sanatlar fakül-
tesinin birimlerinin yapmış olduğu çalış-
malar satışa sunulacak. Böylelikle katma
değer yaratan, üreten, ürettiğinin karşılı-
ğını alan bir çalışma ortaya koymak isti-
yoruz. Bu bağlamda Güzel Sanatlar
Fakültesi’nin 25. yılını kutluyorum. Bu
kadarniteliklibirfakülteninartıkulusalsı-
nırlar içerisinde kalması da doğru değil-
dir. Bu anlamda geçtiğimiz aylarda
Almanya’ da Köln’ de sanat galerimizi
açtık. 15’ten fazla öğretim üyemizle, 40’a
yakın tablo ile katıldık. Bu durum çok ses
getirdi.OradaAnadoluÜniversitesi’niçok
güzel karşıladılar. Biz orada eğitimimizle,
sanatımızla her zaman olacağız. Dolayı-
sıyla bu bakımdan üniversitemizin çok
değerli bir fakültesidir. Emeği geçen her-
kese ve hocalarıma teşekkür ediyorum.
Gelecek dönemlerde de uluslararası
alanda da çalışmalarını desteklemeye
devam edeceğim.

�Programımızınsonunageliyoruz.Önü-
müzdekiaylardaprogramımızfarklı faklı
konularla devam edecek. Son olarak din-
leyenlerimize söylemek istedikleriniz ne-
lerdir?

Bizi dinleyenlerden ricam şu: soruları
varsa sorsunlar. Biz onlarla mümkün ol-
duğunca düşüncelerimizi paylaşalım, ile-
tişimiçindeolalım.Bizekafalarınatakılan
her şeyi açık açık sorabilirler. Biz her
zamanyanıtlamayahazırız.Bufırsatıver-
diğiniziçintekrarteşekkürediyorum.Din-
leyicilerimize iyi günler diliyoruz.

Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Radyo A’da Yayınlanan “Rektörümüz Sorularınızı Yanıtlıyor” Programına Katıldı
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BİLİM ve TEKNOLOJİ
Sezin IŞIK

Cırt Cırt Kullanan Karınca

� Guyana'da bir karınca türünün
ağaç yapraklarına tutunmak için
"cırt cırt" mantığını kullandığı ve bu
sayede çok büyük avları yakalaya-
bildiği ortaya çıktı. Bilim adamları,
böylece karıncaların 18,61 gram
ağırlığındaki bir çekirgeyi bile yaka-
layabildiğini belirledi. Bu da bir işçi
karıncanın ağırlığının 13 bin 350
katındaki avını yakalaması anla-
mına geliyor.

Tükürükle Kanser Testi

� Basit bir tükürük testiyle bazı
kanser türlerinin teşhis edilmesine
olanak veren teknoloji geliştirildi.
Bilim adamları, geliştirdikleri tekno-
loji sayesinde başlangıç evresinde
pankreas, meme ve ağız kanserinin
teşhis edilebileceğini belirtti. Bu
teknolojinin bir defada 500'e kadar
farklı maddenin belirlenmesini sağ-
ladığını vurgulayan bilim adamları,
test sonuçlarının en fazla yarım
gün içinde alındığına dikkati çekti.

Cep Telefonu Değiştirme
Hızımız Yavaşladı

� Türkiye'de
cep tele-
fonu tüketi-
cilerinin
cihaz de-
ğiştirme
sürelerinin

18 aydan 24 aya
çıktığı bildirildi. Mobil İletişim Araçları
ve Bilgi Teknolojileri İşadamları Der-
neği Yönetim Kurulu Üyesi Caner
Özgül, yaptığı açıklamada, cep tele-
fonu ikinci el piyasasında gözle görü-
lür bir durgunluk yaşandığını söyledi.
Özgül, yaşanan ekonomik krizi ve cep
telefonu üreticilerinin son zaman-
larda yeni çıkan cihazlarda fazla bir
değişiklik yapmamasını neden olarak
gösterdi.

El Yazınızla E-Posta
Göndermek İster Misiniz?

� Ne bilgisayar teknolojisinden ne de
el yazısından vazgeçenler için kollarını
sıvayan bilim adamları, yeni bir yön-
tem geliştirdi. PilotHandwriting"den
yararlanabilmek için Pilot Kalem Şir-
keti tarafından kurulan internet site-
sindeki harflerden ve sayılardan
oluşan, kişinin el yazısını tanıtıcı bir
formu doldurarak bunu webcam ara-
cılığıyla bilgisayara aktarmak yeterli.

Haluk BİRSEN

� Anadolu Üniversitesi bir başarı öy-
küsüne daha imza attı. Anadolu Üni-
versitesi önderliğinde Royal Haskoning
ve Mustafa Kemal Üniversitesi ortaklı-
ğında gerçekleştirilen “Eskişehir ve is-
kenderun’da Temiz Hava için El Ele”
isimli Avrupa Birliği projesi, üç yıllık ça-
lışmanın ardından tamamlandı. 12
Temmuz’da Mühendislik Mimarlık Fa-
kültesi Toplantı Salonu’nda gerçekleşti-
rilen Proje Sonuçları Paylaşım
Toplantısı’nda projenin tüm paydaşları
bir araya geldi. Dört oturumda yapılan
etkinlikte 12 sunum ve filmgösterimi
yapılarak katılımcılara çalışmalar hak-
kında bilgi verildi.

Açılış oturumunda konuşan Ana-
dolu Üniversitesi Rektör yardımcısı
Prof. Dr. Hasan Mandal, “Bu projenin
benim açımdan önemi büyük. Bir üst

düzey yönetici olarak söylüyorum: Kısa
vadede başarıya ulaşmış bir projedir”
dedi. Bu tür çalışmalarda sürdürülebi-
lirliğin önemli olduğunu belirten Man-
dal, “Proje tamamlandıktan sonra
etkisinin ve katkısının devam etmesi
zordur. Bunun öğretim elemanlarının
tek başına gerçekleştireceği çabalarla
gerçekleşmesi mümkün değil. Konu-
nun tüm paydaşlarının katkı verme-
siyle etkiler hayata geçebilir” diye
konuştu. belirtti.

Farklı Boyutları Olan Bir Proje

Projenin Türkiye sorumlusu Prof. Dr.
Tuncay Döğeroğlu da projede beş iş pa-
keti olduğuna dikkat çekti. Hem teknik
hem de sosyal boyutları bulunan paket-
lerin projeyi farklı bir boyuta taşıdığını
ifadeedenDöğeroğluşunları söyledi:

“Teknik işlerle uğraşmaya alışık ol-

duğumuz için diğer kısımları bizim için
çok alışık olduğumuz şeyler değildi.
Bazı şeyleri de yaparken öğrendik. Her
üç ayda bir gerçekleştirdiğimiz iletişim
platformu toplantılarından paylaşımlı
olarak çok şey kazandık, çok şey öğren-
dik. Yol haritamızı birlikte belirledik”.

Proje ekibine de teşekkür eden Tun-
cay Döğeroğlu “Birlikte çalıştığımız
hava kirliliği ekibim, İletişim Bilimleri
Fakültesi’nden bizimle çalışan arka-
daşlarımızın projenin sosyal boyutu-
nunaktarılmasındaçokbüyükkatkıları
oldu. İyi işler başardığımıza eminim.
Hepsine teşekkür ederim” diye ko-
nuştu.

Royal Haskoning adına projenin yü-
rütücüsü olan Wim Van Doorn, “Bu
proje yalnızca bilimsel yönü olan bir
proje değildi, aynı zamanda iletişim,
eğitim, farkındalık gibi diğer yönleri de

öne çıkan bir projeydi” dedi.

Hava Kalitesi Planları

Projeniniçerisindehemhavakalitesini
belirlemeye yönelik çalışmalar olduğunu
kaydeden Van Doorn, projenin aynı za-
manda sağlık etkilerini belirleme, temiz
hava planını hazırlanma, iletişim plat-
formları aracılığıyla tarafları bir araya ge-
tirme ve eğitim paketleriyle bilinç
düzeyini artırmayı amaçlayan çalışma-
lardan meydana gelen entegre bir proje
olduğunusöyledi.Havakalitesineyönelik
çalışmalar içindeenönemliçıktınınhava
kalitesi planları olduğuna dikkat çeken
Van Doorn, bunun Türkiye için yeni bir
şey olduğunui ve yasal değişiklikle tüm
Türkiyeiçinzorunlulukhalinialdığınısöz-
lerineekledi.

Haber Merkezi

� Eğitim Fakültesi’nden 15 öğretim
elemanı Avusturya’nın Salzburg ken-
tinde karma sergi açtı. 29 Haziran-13
Temmuz günleri arasında Bashimi
Art House’ da düzenlenen serginin
açılışına, sanatçıların yanı sıra Salz-
burg Başkonsolosu Ahmet İhsan
Başar, Konsolos Muavini Pınar Deniz
Yapıcı ve Eğitim Fakültesi Dekanı
Prof. Dr. Yüksel Kocadoru ile sanatse-
verler katıldı.

Açılışta konuşan Prof. Dr. Yüksel
Kocadoru, son yıllarda yurt dışında
düzenli olarak açtıkları sergilerin,
Anadolu Üniversitesi’nin ve ülkenin
tanıtımına önemli katkılar sağladı-
ğını söyledi. Anadolu Üniversite-
si’nin bilim ve araştırma
etkinliklerinde gerçekleştirdiği
büyük atılımların yanı sıra sanat ça-
lışmalarına da destek verdiğini be-
lirten Kocadoru, bu tür sergilerin
Anadolu Üniversitesi’nin sanata iliş-
kin gösterdiği duyarlılığın bir par-
çası olduğunda dikkat çekti.
Kocadoru sergi için desteklerini esir-
gemeyen Anadolu Üniversitesi Rek-
törü Prof.Dr.Davut Aydın ve rektör
yardımcılarına teşekkür etti.

Türkiye'nin Salzburg Başkonsolosu
Ahmet İhsan Başar da, "Böyle güzel ve
seçkin bir serginin Avrupa'nın sanat
vitrini olan Salzburg'ta açılması Tür-
kiye açısından gurur verici" dedi.

Konsolosluk olarak kültür ve sanat
organizasyonlarına her zaman destek
olduklarını söyleyen Başar, ileriki yıl-
larda bu tür sergilerin devam edece-
ğini sözlerine ekledi.

Eğitim
Fakültesi
Salzburg’da
sergi açtı

Projemiz Türkiye’ye model oldu

Haber Merkezi

� 2005 doğumlu 2 öğrenci, 2006 do-
ğumlu 44 öğrencinin alınacağı Ana-
dolu Üniversitesi Çocuk Yuvası’na ön
kayıtlar, 16-20 Ağustos günleri ara-
sında yapılacak. Yuvadan yalnızca
Anadolu Üniversitesi’nde çalışanların
çocukları yararlanabilecek. Yuvaya ön
kayıt için; dilekçe (Yuva tarafından ve-
rilecek), çocuğun nüfus cüzdanı foto-
kopisi ile anne ve babanın Anadolu
Üniversitesi personel kimlik kartı foto-

kopisi olması yeterli olacak.
Kayıtlar Çocuk Yuvaları Yönergesi

esaslarına uygun olarak yapılacak. Bu
esaslara göre başvurular yuva konten-
janından fazla olması halinde;

-Anneleri ve babaları Anadolu Üni-
versitesi’nde çalışanlar,

-Anneleri Anadolu Üniversitesi’nde
çalışanlar,

-Babaları Anadolu Üniversitesi’nde
çalışan ve annelerinin çalıştığı ku-
rumda yuva olanağı bulunmadığını

belgeleyen veya kontenjan sınırlaması
nedeniyle yararlanamadığını belgele-
yenler,

-Babaları Anadolu Üniversitesi’nde
çalışıp anneleri ev hanımı olmak şartı
aranacak.

Yaşı tutanlar arasında ise takvim
yaşı (ay ve gün olarak) büyük olandan
küçükolanadoğrubirsıralamayapıla-
cak. Kesin liste 26 Ağustos Perşembe
günüilanedilecekvekayıtyaptıranço-
cuklar 15 Eylül’de yuvaya başlayacak.

Yuvaya kayıtlar 16 Ağustos günü başlıyor

Haber Merkezi

� İspanya’nın Barcelona kentinde
3-4 Haziran günlerinde gerçekleş-
tirilen ve Barcelona Autonoma
Üniversitesi’nin ev sahipliği yaptığı
2. Uluslararası İşitme Engelliler
Kongresi’ne Anadolu Üniversitesi
Engelliler Entegre Yüksekokulu ve

İşitme Engelliler Eğitim Merkezi öğ-
retim elemanları da sözlü ve pos-
ter sunumları ile katıldı.

Barcelona Autonoma Üniversi-
tesi’nin bünyesindeki GISTAL Araş-
tırma Merkezi tarafından
düzenlenen konferansta Prof. Dr.
Yıldız Uzuner, Doç. Dr. Pınar Genç,

Yard. Doç. Dr. Hasan Gürgür, Öğr.
Gör. Güzin Karasu, Öğr. Gör. Ayşe
Tanrıdiler, Öğr. Gör. Murat Doğan,
Öğr. Gör. Dr. Sema Ünlüer, Öğr.
Gör. Zehranur Kaya ve Öğr. Gör.
Çiğdem İstel, işitme engelli öğren-
ciler ile ilgili dokuz araştırmanın
sunumlarını gerçekleştirdi.

Üniversitemizi İspanya’da temsil ettiler

IAyrıntılar için...
http://e-gazete.anadolu.edu.tr
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Genç Pazar
katkı vermeyi
sürdürüyor

Bu kez oyun
fotoğrafları
sahnede...

� Neden Kosmos filminde oyna-
mayı kabul ettiniz?

Güvendiğim bir yönetmen Reha
Erdem; yaptığı işi fark ettiren bir yö-
netmen. Bir oyuncu olarak ben de o
işin içinde olmak istedim. Diğeri bir
başrol olması ve çocukluğumda Sü-
permen filmleriyle büyüdüm. O
bilim kurgunun ne olduğunu biliyo-
ruz; ama Türkiye’de böyle filmler
yapmıyoruz. Şu anda elimde çok
farklı bir senaryo var. Bir şizofreni
hikayesi anlatıyor. O da çok ilginç ve
güzel bir proje.

� Kosmos karakteri çok farklı ve
gerçek yaşamda olan bir karakter
olmadığı için canlandırmak zor ol-
madı mı?

Zorlandım tabi. Cümlelerini anla-
makta zorluk çektim. Bunları telaf-
fuz etmekte, deşifre etmekte
zorlandım, ne demek istediğini an-
lamakta zorlandım. Onun dışında
Kars çok zor bir yerdi, onun zorlu-
ğunu yaşadık ekip olarak. Ekipçe
bağırsak iltihabı olduk, küçük hap-
larla ayakta duruyorduk. Eskişehir
Kars arası çok gidip geldim. Ama
bunlar çok normal hani abartılacak
şeyler değil. Benim kaygım; karakter
karikatüre çok yakındı. Karikatür

olabilirdi olmaması için çok çaba
harcadım. Şimdiye kadar böyle bir
eleştiri almadığım için de sevindim.
Yaptığım işin bir gerçekliği oldu.
� Filmi izledikten sonra keşke bu-
rayı böyle oynamasaydım ya da iyi
ki burayı böyle oynamışım dediği-
niz oldu mu?

Oldu. Fiziksel olarak dizim rahat-
sız olduğu için bazı koşma sahnele-
rinde siz fark etmiyorsunuz; ama
sağ dizimi arkadan sürüklüyordum.
Koşmak bir de karda koşmaktı yani.
Bazı sahneleri tekrar çekmek ister-
dim ama şartlar çok iyi değildi. Me-
sela; kar bitmişti ve işçiler dağdan
her gün kamyonla kar getiriyordu
ben de mızıkçılık yapamadım.
Şimdi oynasam elbette
daha farklı oynardım.

� Bir tiyatrocu olarak, ti-
yatrodan sinemaya geçiş
zor olmadı mı?

Aslında çok farklı değil.
Genelde aynı şey aslında.
İkisinde de başka bir ka-
rakter yaratıyorsunuz;
ama tiyatroda yaptığı-
nız daha organik bir bü-
tünlüğü olan bir iş,
üretim aşamasında.
Provalarda biz oyun-
dan önce farklı sahne-
leri sıçramalı
çalışabiliyoruz. Sine-
mada öyle değil. Sine-
mada, zaten sıçramalı
çalışıyorsun bir daha
onları toparlıyorsu-
nuz. Sinemada zor
olan şey; karakteri
alıp başından sonuna kadar tutarlı
bir şekilde götürmek zorunda kal-
manız. Onu bu filmde fark ettim,
zormuş. Mesela ilk gün çektiğimiz
sahne ortada olan ağaca tırmanan
sahneydi. Ben orda ne düşünebi-
lirdim filme dair. Hiçbir şey bilmi-

yordum.

� Şimdiye kadar
keşke bu rolü ben oy-
nasaydım dediğiniz
oldu mu?

Oldu tabiî ki. Mesela
Cüneyt Arkın’nın, Tarık
Akan’nın olduğu film-
lerde oynamayı ister-
dim. Münir Özkul’la bir
gün yüz yüze gelmeyi
çok isterdim. Şener Şen
ile ufacık bir şeyi paylaş-
mayı çok isterdim. Eşkıya
filminde küçük bir rol bile
olsaydı olurdu. Setten
geçseydim bile olurdu hiç

önemli değil. Türk sineması da
oyuncu anlamında çok iyi. Mert
Fırat var sonra Nadir Sarıbacak,
Tansu Biçer gerçekten iyi oyuncular.
Bu nedenle çok şanslı hissediyorum
kendimi böyle bir rol karşıma çıktığı
için. Bu saydığım insanlarla oyna-

mak isterim, onların oynadığı rol-
lerde de gözüm olur; onların da
benim oynadıklarımda gözü olur.

� Dediğiniz gibi sektörde çok iyi
oyuncular çıkmaya başladı. Peki
iyinin içinde iyi olmak zorlamaz mı
sizi?

Zorlamak değil aslında, geliştiri-
yor. Size belli bir performans biçi-
yorlar ve bunun altına
düşmeyeceksin. Ben belki öyle oy-
namak istemem böyle oynamak is-
terim ama olmuyor. Sizden
beklenen bu olmuyor.

� Peki idolünüz var mı?
Haluk Bilginer benim için çok

önemli. Sonra yurtdışında Birol
Güven var Duvara Karşı filmdeki ka-
rakteri benim olmak istediğim oyun-
culuk tarzına yakın. Özlediğim ya da
olmak istediğim işler o tarz işler.
Biraz sokak adamı, ne artıda ne ek-
side, ikisi arasında gidip gelen, asla
çok zengin değil; çok fakir de değil.
Saçı sakalı dağılmış bir adam.

Hiç kimsenin tanımadığı bir
sınır köyünde buldu kendini.
Üstün güçlerini kullanarak köy-
lüleri şaşırttı ve korkuttu. Kimse
anlamadı onu; ama o ‘’sadece
aşk istiyorum’’ dedi. Reha Er-
dem’in mistik göndermelerle
dolu Kosmos’un bir garip er-
mişi Sermet Yeşil ile konuştuk

Sema Korkmaz

Kosmos filminin başrol oyuncusu Sermet Yeşil:

Sermet Yeşil

‘Şimdi oynasaydım daha iyi oynardım’

Tuğba HANBABA

� AnadoluÜniversitesindesahnelenen
üçtiyatrooyunununTiyatroAnadolu
oyuncularındanArifPişkintarafındançe-
kilenfotoğrafları7-10Hazirangünlerinde
DevletKonservatuvarı’ndasahnelendi.

Devlet Konservatuvarı Sahne Sanat-
ları Bölümü Tiyatro Anasanat Dalı 2010
Yılı Mezuniyet Haftası Etkinlikleri çerçe-
vesinde, açılan “Oyun Bunlar” adlı ser-
gide 30 fotoğraf yer aldı.

Serginin kendisi için sürpriz oldu-
ğunu belirten Arif Pişkin, oyunlarda
fuaye için çektiği fotoğrafların Doç. Erol
İpekli tarafından sergiye konulduğunu

söyledi.
Fotoğraf-

ları sergide
yer alan
“Yolcular”
adlı oyu-
nun yönet-
meni
Erdal Kü-
çükkö-
mürcü
ise her
oyuncu-

nun mutlaka bir başka uğraşı olması
gerektiğini vurgulayarak, “Arif oyuncu-
luk yaparken bir yandan da fotoğraf
sanatıyla ilgileniyor ve bu iki sanat da-
lını birbirleriyle çok iyi harmanlıyor.
Çektiği her fotoğrafta, onun da oyuncu
olmasının getirdiği çok farklı bir özen
ve farklı bir tat var” dedi.

Hale KARAKAYA

� Genç Pazar, 25 Haziran Cuma günü
açıldı. Anadolu Üniversitesi Yunus
Emre Kampusü Tekno Park’ta açılan
Genç Pazar yine büyük ilgi gördü. Kı-
yafet, ev eşyası, kitap gibi yapılan
bütün bağışlar Genç Pazar’da uygun
fiyata öğrenciler ve Eskişehir halkıyla
buluşuyor. Genç Pazar’dan sağlanan
gelir de rektörlük aracılığıyla öğrenci-
lere burs olarak geri dönüyor.
İlk kez, 1998 yılının kasım ayında açı-
lan ve buzdolabından, abajura, DVD
playerdan, çantaya kadar birçok çeşi-
din bulunduğu Genç Pazar’da ihtiyacı
olan öğrencilere maddi destek sağla-
mak amacıyla ikinci el veya kullanıl-
mamış her türlü eşyanın satışı
gerçekleşiyor.

� Rektör Prof. Dr. Davut Aydın, Yaz
Okulu kapsamında Anadolu ve Os-
mangazi Üniversitelerinin güçlerini
birleştirdiklerini ve yaz okulundaki öğ-
renci sayısını hedefini yüzde 30 aştık-
larını bildirdi.

Prof. Dr. Davut Aydın, “Anadolu ve
Osmangazi Üniversitelerimizin bu yıl
ortaklaşa yürüttüğü Yaz Okulu çalış-
malarında, Eskişehir’in yaz döne-
minde de bir öğrenci kenti olma
özelliğini sürdürmesini ve kentin eko-
nomisinin canlı tutulmasını amaçla-
mıştık. Bu amacımızı, Yaz Okulu için
hedeflediğimiz 10 bin öğrenciyle ger-
çekleştirebileceğimize inanıyorduk.
Bu inancımız bizi, hedeflerimizi daha
yükseklerde tutmamız gerektiğini
gösterdi. Çünkü bu yaz döneminde,
Anadolu ve Osmangazi Üniversitele-
rimizde 13 bin öğrenci yaz okulunda
eğitim-öğretimini sürdürmek üzere
Eskişehirde kaldı. Bu bizlerin kent
ekonomisinin canlı kalması yönün-
deki çabasının büyük bir ürünüdür”
diye konuştu.

Rektör Prof. Dr. Aydın, Anadolu Üni-
versitesinde 5200, Osmangazi Üni-

versitesinde de 7800 öğrencinin Yaz
Okulunda öğretimine devam ettiğini
belirterek, “ Yaz okulunda hedefimiz
10 bin öğrenci idi. Ancak şu an 13 bin
öğrencimiz, iki üniversitemizin açtığı

yaz okulu derslerinde eğitim-öğre-
timlerine devam ediyorlar. Geçmiş
yıllarda Eskişehir caddeleri yaz dö-
neminde boş olurdu. Şimdilerde Es-
kişehir caddeleri öğrenciyle dolu. Bu

iki üniversitemizin atıl kaldığı yaz dö-
nemindeki enerjilerini birleştirerek
birlikte açtıkları Yaz Okullarının başa-
rısıdır, üniversitelerimizin kent eko-
nomisine önemli bir katkısıdır” dedi.

Eskişehir yaz döneminde de öğrenci kenti...

Anadolu ve Osmangazi Üniversiteleri tarafından açılan
yaz okullarında toplam 13 bin öğrenci eğitimine devam ediyor.
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ÜYEP’te
mezuniyet
sevinci
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Hale KARAKAYA

� Anadolu Üniversitesi Üstün Yetenekli-
ler Eğitim Programları (ÜYEP) bu yıl
ikinci mezunlarını verdi. 2 Temmuz
Cuma günü Eğitim Fakültesi Seminer
Salonu’nda gerçekleşen ve ailelerin de
katıldığı törenle 25 öğrenci mezuniyet
belgesi aldı. Mezun olan öğrenciler,
ÜYEP lise programına katılacak ve üni-
versiteye kadar ÜYEP’ de eğitim almaya
devam edecek.

Program Koordinatörü Doç Dr. Uğur
Sak, ÜYEP’in bölgenin üstün yetenekli
öğrencilerine ve bu öğrencilerin ailele-
rine verdiği eğitim ve danışmanlık hiz-
metleriyle Anadolu Üniversitesi’nin
topluma olan katkısını, toplumla olan iş-
birliğini her geçen gün daha da arttırdı-
ğını söyledi. Sak, “Üç yıl içinde ÜYEP,
Türkiye’de üstün zekâlıların eğitimi ala-
nında Anadolu Üniversitesi’nin bir mar-
kası oldu ve Türkiye için bir model
oluşturmaya devam ediyor”dedi.

Üstün Yetenekliler Eğitim Program-
ları (ÜYEP)’nın, Anadolu Üniversitesi
Üstün Zekâlıların Eğitimi Anabilim Dalı
Başkanlığı tarafından ilköğretim ve orta-
öğretim kademelerindeki üstün yete-
nekli ve üstün zekâlı öğrencilerin
eğitimlerine yönelik olarak kuruldu-
ğunu ifade eden Sak, 2008 yılı Mart
ayında ilk öğrenci alımlarının başladı-
ğını belirtti. Doç. Dr. Uğur Sak, ÜYEP’de
fen bilimleri ve matematik ağırlıklı ders
programları yürütüldüğünü belirterek,
derslerin önemli bir bölümüne Anadolu
Üniversitesi öğretim elemanlarının gir-
diğini ifade etti.

ÜYEP’in her yıl 6. sınıf düzeyinde tanı-
lamalar yaptığını ve ÜYEP programla-
rına Eskişehir başta olmak üzere değişik
illerden halen 100’ü aşkın üstün yete-
nekli öğrenci devam ettiğini belirten
Sak, “Gerek Türkiye’de gerekse Eskişehir
ve çevre illerde hem bireysel hem de ku-

rumsal olarak ÜYEP’e
karşı büyük bir ilgi ve

talep bulunuyor. Bu
ilgi ve talep her
geçen yıl daha da
artıyor” diye ko-

nuştu.

Yüksekokul müdürü Prof. Dr.
Mustafa Çakır, “Ülkemizde 27 üni-

versitede bulunan 6 farklı yüksek-
okul ve üç farklı fakültede 11 deği-
şik isimle adlandırılan 64 ayrı
programda “turizm lisans eğitimi”
verilmektedir” dedi.

Meslek Edindirme Programı

Turizmv e Otel İşletmecliği Yük-
sekokulu’nda, lise ve dengi okul me-
zunu gençlere yönelik meslek
edindirme programı da uygulandı-
ğını kaydeden Prof. Dr. Çakır sözle-
rini şöyle sürdürdü:

“American Hotel and Lodging As-
sociation ’a (AH&LA) (Amerikan Otel-
ler ve Konaklama Birliği) bağlı
Educational Institute (Eğitim Ensti-
tüsü) tarafından geliştirilen ve ulus-
lararası bir eğitim zinciri oluşturan
Turizm ve Otel İşletmeciliği Prog-
ramı, BİLSİT Uluslararası Eğitim Ku-
rumu ile yapılan işbirliği
çerçevesinde sürdürülmektedir. Eği-
tim dili İngilizce olan programın
amacı, turizm ve otelcilik sektörüne
yurtiçi ve yurtdışında çalışacak

nitelikli ve çağdaş işgücü yetiştir-
mektir.”

Prof. Dr. Mustafa Çakır, yurtiçi ve
yurtdışındaki üniversitelerle yapılan
anlaşmalar çerçevesinde Erasmus
ve Farabi Değişim Programlarının
da etkin bir şekilde uygulandığını
ifade ederek, “Geleceğin yöneticile-
rinin yetiştirildiği yüksekokulu-
muzda, Amedeus, Galileo gibi
biletleme programları ile önbüro ve
yiyecek içecek operasyonlarında
yaygın kullanımı olan Fidelio paket
programı eğitimiyle de farklılık ya-
ratılıyor. Öğrenciler hem Anadolu
Üniversitesi'nin tesislerinde hem de
üniversitenin stratejik ortaklığı olan
4-5 yıldızlı otel, 1. sınıf tatil köyü, A
grubu seyahat acentesi gibi ortam-
larda çalışarak uygulama olanağı
buluyorlar. Değişik zaman dilimle-
rine dağıtılabilen 90 günlük zorunlu
staj uygulaması da doğrudan iş or-
tamında gerçekleştirilerek eğitimin
uygulamayla bütünleşmesini sağlı-

yor” diye konuştu.
Yüksekokulda pazartesi

günleri “Mutfak Sanatları”
çarşamba günleri de “Tu-
rizm Seminerleri” başlığı
altında sektör temsilcileri
ile öğrencileri bir araya ge-
tiren etkinlikler düzenlen-
diğini kaydeden Prof. Dr.
Mustafa Çakır, “Sektör
temsilcileri yüksekokulu-
muzda kurdukları tanı-
tım standlarında stajyer
öğrenci seçmekte; aldık-
ları stajyerler arasından
da gereksinim duy-
duğu yetişmiş eleman
istihdamı gerçekleştir-
mektedir” dedi.

Prof. Dr. Çakır söz-
lerini şöyle sürdürdü:

“Öğrencilerimiz lisans eğitimi bo-
yunca edindikleri alan bilgisi ve İn-
gilizce dil bilgisi dışında Almanca,
Fransızca, Japonca, Rusça, İspan-
yolca dillerinden birini de seçerek
kendilerini geliştirme fırsatı bulu-
yorlar; daha son sınıfa geldiklerinde
de ulusal veya uluslararası eğitim
danışmanlık şirketlerince sektörün
değişik pozisyonlarında istihdam
edilmek üzere seçiliyorlar.”

Çakır, yüksekokulda mesleki eği-
tim alanında tüm aktörlerin bir
araya gelmesini sağlayarak hem ül-
keler arası işbirliğinin hem de ça-
lışma hayatı ile eğitim sistemleri
arasındaki bağların güçlendirilmesi
için oluşturulan Leonardo da Vinci,
Erasmus gibi uluslar arası eğitim
programları çerçevesinde öğrenci
ve öğretim elemanı değişimi yapıl-
dığını sözlerine ekledi.

Sezin Işık

Turizm Oskarı ödülünü alan yüksekokul:

Turizm ve Otel İşletmeciliği Yüksekokulu

Sayılarla Turizm ve Otelİşletmeciliği Yüksekokulu

Mezun olan öğrenci sayısı:1850
Geçen yıl mezun olan

öğrenci sayısı:109Şu anki toplam öğrenci sayısı:714Toplam öğretim elemanı sayısı:28
İdari personel sayısı:28

Ekin Hande
Güler / TOİYO:

Turizm öğrenci-
leri olarak zo-

runlu staj
yapmamız
gerekiyor.
Bu staj
süresi
sektörü

tanımamıza, iş alanımızda tecrübe ka-
zanmamıza yardımcı oluyor. Ayrıca
okulumuzda verilen turizm seminerleri
dersi kapsamında Türkiye’nin en iyi
otellerinden gelen çeşitli departman
müdürleriyle iletişim kurabiliyor ve tec-
rübeleri hakkında bilgi edinebiliyoruz.
Bunun dışında aldığımız bilet satış,
Amadeus gibi dersler ile sadece ko-
naklama sektörü değil, seyahat sek-
törü ve birinci sınıf seyahat

acentelerinde de iş bulma imkanına
sahip oluyoruz.

Ali Mert Çolak / TOİYO:

Okulumuz sosyal etkinliklere ol-
dukça ağırlık vermektedir. Öğrencile-
riyle ve mezunlarıyla her zaman
samimi, eğlenceli ve içten ilişkiler ku-
rulmaktadır. 90 günlük zorunlu staj sa-
yesinde derslerde öğrendiğimiz pratik

bilgileri uygulama im-
kanına sahip oluyo-
ruz. Bu sayede iş
yaşamıyla da
okul döne-
minde ta-
nışma
fırsatını
yakala-
mış olu-
yoruz.

TOİYO Müdürü
Prof. Dr. Mustafa Çakır

� TurizmeğitimidalındaTürkiye
Turizm Oskarı sayılan ve Skål-
Turizm Profesyonelleri tarafın-
dan alanda en iyilere verilen
Skålite ödülünü 2006 yılında
alan Anadolu Üniversitesi Tu-
rizm ve Otel İşletmeciliği Yük-
sekokulu, 1993 yılında kuruldu.
Yüksekokul, toplumsal sorum-
luluk bilincini Anadolu Üniversi-
te’sinin evrensel eğitim anlayışı
ile bütünleştirip değer yarata-
cak, mevcut olanakları geliştire-
rek getirisi yüksek ve
sürdürülebilir bir değişim ortak-
lığı oluşturabilecek turizmcileri
yetiştirmeyi hedefliyor.

Geleceğin
sanatçıları
seçildi
Hale KARAKAYA

� Devlet Konservatuvarı Müzik ve Bale
İlköğretim Okulu Müzik Bölümü, 6.
sınıf için yeni öğrencilerini seçti. 2010-
2011 eğitim ve öğretim yılı için 21
Mayıs- 21 Haziran 2010 tarihleri ara-
sında ön kayıt yaptıran 45 aday öğ-
renci 24 Haziran Perşembe günü 1.
aşama sınavına katıldı ve 14 öğrenci bu
sınavda başarılı oldu. 25 Haziran Cuma
günü yapılan 2. aşama sonucunda 14
öğrencinin tamamı için enstrüman ve
öğretim elemanları belirlendi. Konser-
vatuvara girmeye hak kazanan öğrenci-
ler 2010-2011 eğitim ve öğretim yılında
Devlet Konservatuvarı Müzik ve Bale
İlköğretim Okulu’nda öğrenimlerine
devam edecekler.

Doç. Dr.
Uğur Sak
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� Modern tedavi yöntemlerinin
yanı sıra doktor kontrolü altında ya-
pılan bitkisel tedavileri yararlı bulu-
yorum. Bildiğim kadarıyla bitkisel
tedavi yönteminin yan etkisi yok. Bu
da insanların bu yöntemleri tercih
etme nedenini açıklıyor. Ayrıca bitki-
sel tedavinin çoğu hastalıkta iyi-
leşme sürecini hızlandırdığını
düşünüyorum. Bununla birlikte bitki-
sel ürünler kozmetikte de kullandığı-

mız çoğu ürünün yerini aldı. Ben de kimyasal ilaçları
kullanmaktansa bitkisel tedavi yollarını tercih ediyorum.

� Günümüzde bilimin engelle-
nemeyen gelişimine rağmen hala
çoğu hastalığa çözüm bulunama-
maktadır. Dolayısıyla insanlar
farklı yollara başvurmak zorunda
kalıyor ve farklı tedavi yöntemle-
rine yöneliyorlar. Bitkisel tedavi
yöntemlerini bir alternatif olarak
görüyorlar. Ben de bitkilerin yar-
dımıyla yapılan tedavileri destek-
liyorum. Desteklememin nedeni

de çevremde bitkisel tedavi yöntemini denemiş ve bu yolla
hastalıklarına çare bulmuş insanların bulunmasıdır.

� Günümüzde kimyasal ürünlerin
artması ve bu ürünlerin birçok za-
rarının bulunması nedeniyle in-
sanlar eski yöntemlere dönmeye
başladılar. Doğada hazır bulunan
eğer istersek dağlardan, ovalardan
toplayabileceğimiz bitkiler üzerin-
den çok para kazanılır hale gelmiş-
tir. Bu doğal ürünleri gelecekte de
bulabilmek için doğayı korumalıyız.
Tıpkı onun bizi koruduğu gibi. Doğa

ve çevre bize atalarımızdan kalan miras değil, ileride çocuk-
larımıza bırakacağımız bir emanettir.

� Kullandığımız ilaçlar ve hor-
monlu besinler hepimizin bünye-
sine ciddi zararlar veriyor.
Hastalar, yeterince muayene edil-
meden verilen ilaçlar yerine kısa
süreli bitkisel tedavi yöntemlerini
tercih etmeli. Böylece hem bağı-
şıklık sistemi güçlendirilmiş olur
hem de ilaçların sebep olduğu za-
rarlardan vücut korunmuş olur. Ül-
kemize gelen ilaçların güvenilirliği
tartışılır durumda iken doğal yöntemlerle tedavi olmanın daha
önemli olduğunu düşünüyorum.

� Açıkçası doğal ilaçların kim-
yasal ilaçlara nazaran yan etkisi-
nin olmaması bizler için bir
avantaj sayılabilir. Ancak doğal
yöntemlerle elde edilen ilaçların
doktor tavsiyesi ile kullanılması
daha büyük önem taşımaktadır.
Ülkemizdeki sağlık sisteminin bu
tür tedavilere önem vermemesi
de bu tür tedaviler için ayrı bir
sorun niteliği taşıyor.

Çağlar Cinkara Edebiyat Fakültesi

� Bitkisel tedavi yöntemlerinin
modern tıpçılar tarafından küçüm-
senmesine ve bu konunun önem-
senmemesine karşıyım.
Köylerimizdeki ninelerimizin, de-
delerimizin bitkilerle bazı sağlık
problemlerini çözdüğüne hepimiz
şahit olmuşuzdur. Tabii ki bu yön-
temi de insanların sağlığını tehdit
edecek şekilde kullanan şarlatanlar
var, bunun da farkındayım. Bunun

için modern tıbbın bu konuyla ilgilenmesinden ve bu konunun
detaylarıyla incelenmesinden yanayım. Böylece bitkisel tedavi
yöntemlerinin kötüye kullanılması da engellenmiş olur.

Emrah Ünal İletişim Bilimleri Fakültesi

� Kullandığımız ilaçlar zaten bitki-
lerin işlenmesiyle elde ediliyor. Do-
layısıyla son zamanlarda gündeme
gelen alternatif tıp diye anılan bitki-
sel tedavi yöntemleri işe yarayabilir.
Çevremde bitkisel tedavi yöntemini
kullanan biri yok ama duyduğum
olumlu şeyler var. Elbette kulaktan
dolmabilgilerledeğil,buişlegerçek-
ten ilgilenen, bilgi sahibi olan insan-
ların kılavuzluğuyla bu yöntemi kullanmak yerinde olur.

Elif Öztürk Devlet Konservatuvarı

� Modern bilime destek olarak
bitkisel tedavi yönteminin de uy-
gulanması gerektiğini düşünüyo-
rum. Bitkisel tedavi bir uzman
kontrolünde ve bilinçli yapılırsa
anlam kazanır. Yan etkisinin ol-
maması insanların bu yöntemlere
olan ilgisini arttırmıştır. Doğa, so-
runlarımıza çözüm bulabilmek için
muazzam bir kaynağa sahip. Bu
kaynağı doğaya zarar vermeden ve
doğru ölçüleri bilerek kullanmalıyız. Bilinçli olarak kullanı-
lan bitkisel tedavi yöntemini her zaman destekliyorum.

Gülşah Köse Endüstriyel Sanatlar Yüksekokulu

� Modern tıbba destek olarak
bitkisel tedavi yöntemleri kulla-
nılabilir. Üstelik bitkiler kullanıl-
dığı için de herhangi bir yan etki
görülmez. Bu da hastaların tedavi
süreci için olumlu bir gelişmedir.
Artan hastalık sayısıyla birlikte in-
sanlar ilaçların yan etkilerinden
kurtulmak için bu alternatif yolu
denemektedirler. Umarım ileriki

zamanlarda bitkisel tedavi yöntemleri artar ve ilaçların yan
etkilerine maruz kalmadan hastalıklardan kurtulabiliriz.

� İlaçlarla yapılan tedaviye göre
daha sağlıklı buluyorum. İlaçların
içinde bulunan kimyasalların çok
kullanıldığında insan sağlığına
zarar verebileceğini düşünüyo-
rum. Günümüzde insanlar çok
fazla stres altında yaşadığı için
bitkisel ürünlere daha çok ihtiyaç
duyuyorlar. Bu tedavi yönteminin
de gelişmesi modern dünyanın in-
sanı için önemli bence. Günlük ya-

şamda maruz kaldığımız sağlıksız besinleri
engelleyemiyoruz. Bitkisel tedavi yöntemlerini uygulayarak
diğer açılardan uğradığımız zararları telafi edebilme şansını
yakalayabiliriz.

Emre Türk İ.İ.B.F

� Bitkisel tedavi yönteminin dok-
tor kontrolü altında uygulanması
gerekir. Bitkiler hakkındaki ayrın-
tılı bilgi eczacılık fakültelerinde
okuyan öğrencilere veriliyor. Bu
yüzden bu tarz ürünler kullanılır-
ken yeterli bilgi alınmalı ve yetkili
kişilere başvurulmalıdır. Kulaktan
dolma bilgilerle bitkisel ilaçlar kul-
lanılmamalı. Bitkilerin içindeki
etken madde bir rahatsızlığı dü-
zeltmeye çalışırken vücut metabolizmasını da bozabilir.

Gökhan Gürakan Y. Emre Meslek Yüksekokulu

� Bitkisel tedavi yöntemlerinin
diğer yöntemlere oranla daha fay-
dalı olduğunu düşünüyorum.
Çünkü ilaçlar rahatsızlığı kısa sü-
rede geçirip ardından başka rahat-
sızlıklara neden oluyor. İnternette
ve televizyonda yer alan obezite ile
ilgili ilaçların insan sağlığını tehdit
ettiğini düşünüyorum. Bu ilaçların
içeriğinin sağlıklı olmadığı kanısın-
dayım. Bu noktada sadece para ka-
zanma kaygısının ön planda olduğunu söyleyebiliriz.
İnsanların, bitkisel tedavide kullanılan nimetler için bile olsa
doğaya karşı daha duyarlı olmaları gerektiğini düşünüyorum.

Yakup Çetinkaya Açıköğretim Fakültesi

ÖĞRENCİ GÖRÜ ŞLERİ AnadoluHaber

Fuat Ertunç Fen Fakültesi

Serkan Ayhan Eskişehir Meslek Yüksekokulu

Sema Tosyalı Turizm Ve Otel İşletmeciliği Y.O

Kübra Kocahan Eğitim Fakültesi

� Bitkisel tedavi yöntemlerinin
günümüzde daha çok önem ka-
zanması gerektiğini düşünüyo-
rum. Daha az yan etkisi olması
nedeniyle kimyasal ilaçlara göre
daha çok tercih edildiğini düşünü-
yorum. Fakat bitkisel tedavinin
doktor kontrolünde uygulanması
gerekiyor bence. Bence alternatif
tıp tek başına bir tedavi yöntemi ol-
mamalı sadece modern tıbba des-

tek olarak kullanılmalı. Ayrıca eczacılar bu konuda daha etkin
konuma getirilmelidir. Çünkü bitkisel ilaç konusunda en iyi
bilgiye sahip kişiler eczacılardır.

Ayşe Ece Yöntem Eczacılık Fakültesi

Çiğdem Durkan Hukuk Fakültesi

Bitkisel tedavi yöntemleri
hakkında ne düşünüyorsunuz?
Bitkisel tedavi yöntemleri
hakkında ne düşünüyorsunuz?

� İnsanların tedavi sürecinde yan
etkiye maruz kalmamak için bitki-
sel tedavi yöntemlerini seçmeleri
çok doğru bir karardır. Kullandığı-
mız ilaçlar bir yandan hastalıkları-
mızı tedavi ederken öte yandan
neden oldukları yan etkilerle
başka sorunlar meydana çıkarıyor.
Yan etkiye maruz kalmadan, sa-
dece sorunumuzu çözebilecek bir
tedavi yöntemini tercih ediyoruz.
Günümüzde artan hastalık sayısıyla birlikte bu yöntemler de
sıkça gündeme gelmeye başladı. İnsanlar en iyi tedavi yolu-
nun bitkilerle sağlanabileceğine inanmış durumda. Bu da bu
yöntemin günden güne gelişmesine neden oluyor.

Merve Şengüzel Güzel Sanatlar Fakültesi


